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ZÁPISNICA 

zo 7. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 28.01.2015 

 

PROGRAM 
1. Otvorenie 

2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2015 

3. Informatívna správa o operačných programoch programovacieho obdobia 2014 – 2020 vo 

väzbe na rozvojové potreby miest a obcí Košického kraja (Operačný program Integrovaná 

infraštruktúra, Operačný program Kvalita životného prostredia, Integrovaný regionálny 

operačný program, Operačný program výskum a inovácie, Operačný program Ľudské 

zdroje, Program rozvoja vidieka SR) 

4. Stratégia rozvoja cestovného ruchu v Košickom kraji do roku 2020  

5. Informácia o aktuálnom stave územnoplánovacej dokumentácie miest a obcí Košického 

samosprávneho kraja      

6. Záver. 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: 

Predsedu komisie z dôvodu ospravedlnenej neúčasti zastupovala podpredsedkyňa komisie 

PhDr. Jana Cibereová. V úvode zasadnutia privítala členov komisie a pozvaných hostí. 

Konštatovala, že na zasadnutí bolo prítomných 16 členov – komisia bola uznášaniaschopná.  

Vzhľadom na to, že do programu 9. zasadnutia Zastupiteľstva KSK nebude zaradená 

„Stratégia rozvoja cestovného ruchu v Košickom kraji do roku 2020“, ale bude presunutá na 

aprílové zasadnutie, podpredsedkyňa komisie navrhla jej vypustenie z programu 7. zasadnutia 

komisie a predložila upravený program rokovania na schválenie.   

 

Uznesenie č. 01/2015: 

Komisia schválila upravený program zasadnutia komisie.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     16  

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 



K bodu č. 2  

Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku  2015  

 

Vyjadrenie: 

Vedúca odboru financií Ing. Mária Karafová informovala o návrhu zvýšenia bežných príjmov 

a bežných výdavkov. Pripomenula, že sa navrhuje presun v bežných výdavkoch z programu 

Podporné činnosti programov KSK z centrálnej rezervy do programu Sociálne služby vo 

výške 950 000 € na financovanie sociálnych služieb poskytovaných vybranými neverejnými 

poskytovateľmi, pretože Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR neposkytne pre rok 

2015 dotáciu na tieto služby. 

 

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 02/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 

uznesenia.    

   

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 3  

Informatívna správa o operačných programoch programovacieho obdobia 2014 – 2020 

vo väzbe na rozvojové potreby miesta a obcí Košického kraja  
 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentoval Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa Úradu KSK a vedúci odboru 

regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie projektov (ORRPaIP). Slovenská republika 

uzavrela s Európskou komisiou dňa 20.6.2014 Partnerskú dohodu o využívaní európskych 

štrukturálnych a investičných fondov na roky 2014 – 2020. V zmysle tejto dohody bude 

Slovensko čerpať Európske štrukturálne a investičné fondy prostredníctvom šiestich 

základných operačných programov. Samostatným režimom sa budú riadiť programy 

Technická pomoc a Program rozvoja vidieka. 

Odbor regionálneho rozvoja, plánovania a implementácie projektov Úradu KSK pripravil  

stručnú informáciu pre mestá a obce v Košickom kraji, z ktorých opatrení príslušných 

operačných programov a na aké aktivity sa budú môcť v programovom období 2014 – 2020 

uchádzať o finančné zdroje zo štrukturálnych fondov. Na záver uviedol, že materiál má len 

informačný charakter. K podrobnejšiemu štúdiu problematiky slúžia texty príslušných 

operačných programov zverejnené na internetovej stránke Vlády SR alebo na stránke KSK.    

   

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

V rámci diskusie Ing. Igor Petrik ocenil význam konferencie o Regionálnej integrovanej 

územnej stratégii (RIÚS), ktorá sa uskutočnila dňa 26. januára 2015 v Košiciach.  

Konferenciu pripravil ORRPaIP Úradu Košického samosprávneho kraja a jej cieľom bolo 

dosiahnuť v novom programovacom období 2014 – 2020 lepšiu koordináciu projektov a ich 

vzájomné previazanie v rámci RIÚS.  



V súvislosti s predkladaním projektových zámerov do 13. februára 2015 Ing. Igor Petrik 

pripomenul dôležitosť informovanosti a odporučil zverejniť dôležité informácie na webe 

KSK, alebo informovať mestá a obce kraja inou formou. Pán zástupca informoval, že na webe 

kraja sú už zverejnené všetky prezentácie z konferencie, aj formulár pre projektové zámery 

http://web.vucke.sk/sk/uradna-tabula/rius/konferencia/ 

MVDr. Boleslav Lešo, PhD. odporučil kontaktovať aj ZMOS. 

Dátum predkladania projektových zámerov bude na web doplnený a organizačný odbor 

rozhodne o spôsobe distribúcie informácií mestám a obciam kraja.   

 

Uznesenie č. 03/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní:     16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 4 

Stratégia rozvoja cestovného ruchu v Košickom kraji do roku 2020  

 

Vyjadrenie: 

Stratégia vypustená z programu zasadnutia.   

 

K bodu č. 5 

Informácia o aktuálnom stave územnoplánovacej dokumentácie miest a obcí Košického 

samosprávneho kraja      

 

Vyjadrenie: 

Ing. arch. Anna Mareková, vedúca referátu územného plánovania, informovala o aktuálnom 

stave územnoplánovacej dokumentácie (ÚPD) miest a obcí v Košickom samosprávnom kraji 

k 31.12.2014. Zamerala sa hlavne na nasledovné témy:  

1. hlavný dôvod spracovania a cieľ ÚPD, 

2. povinnosť mať územný plán obce § 11 ods. 2 stavebného zákona, 

3. záväznosť ÚPD podľa §141 ods. 10 stavebného zákona, 

4. spracovanie a aktualizovanie ÚPD,  

5. poskytovanie dotácií podľa Zákona č.226/2011 o poskytovaní dotácií na spracovanie 

územnoplánovacej dokumentácie obcí (podmienky, formuláre a aktuálne termíny 

podávania žiadostí), 

6. stav ÚPD podľa okresov a obcí kraja. 

 

V súvislosti so zmenami klímy Ing. arch. Anna Soročinová zdôraznila význam návrhov 

konkrétnych preventívnych opatrení v územných plánoch a ich aktualizáciách. Pripomenula 

zodpovednosť zastupiteľstiev pri rozhodovaní o zmenách a doplnkoch v dokumentácii.       

 

Na záver bol poskytnutý členom komisie podrobný prehľad stavu ÚPD všetkých miest a obcí 

kraja, spracovaný v tabuľkovej forme a graficky znázornený na mape kraja. Aktuálna 

databáza stavu ÚPD a grafické znázornenie na mape je zverejnené na internetovej stránke 

http://web.vucke.sk/sk/kompetencie/uzemne-planovanie/uzemny-plan-obci.html 

 

http://web.vucke.sk/sk/uradna-tabula/rius/konferencia/
http://web.vucke.sk/sk/kompetencie/uzemne-planovanie/uzemny-plan-obci.html


Diskusia: 

V súvislosti so štrukturálnymi fondmi Ing. Igor Petrik zdôraznil význam PHSR a územných 

plánov. Ing. Ľubomír Šimko pripomenul problematiku výstavby rodinných domov 

v záhradkárskych lokalitách a dôležitosť účinnej legislatívy s cieľom optimálne regulovať 

výstavbu v území.    

 

K bodu č. 6  

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbližšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 

dňa 31. 03. 2015 (utorok) o 13:30 hod. 
 

Podpredsedkyňa komisie na záver všetkým poďakovala za účasť a ukončila rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

v. z. PhDr. Jana Cibereová 

 


